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Spørgsmål nr. S 1449 
§ 20 – spørgsmål til mundtlig besvarelse den 17. juni 2020 
 

Til:  

Dato: 15. juni 2020 

Stillet af: 

SAND 

Eva Flyvholm (EL) 

Mennesker, der bor på plejehjem og bosteder, er stadig ekstremt afskåret fra 

deres familier og pårørende på grund af besøgsrestriktioner, hvilket har store 

konsekvenser; folk får depression eller mister deres førlighed, tab af evnen 

til at kommunikere, og en del når også at dø efter måneders ensomhed – er 

vi ikke for længst nået dertil, at det er alt for voldsomt at fratage mennesker 

retten til familieliv og samvær i så lang tid? 

(Spm. nr. S 1449). 

Begrundelse 

Der er stadig lukket utrolig meget ned i forhold til plejehjem og bosteder, og 

det er så skadeligt med så stor ensomhed. Vi har også oplevet, at rammerne 

for de udendørs besøg kan være meget begrænsede. Eksempelvis kun en 

halv time ugentlig, og at folk forhindres i at gå en tur, selv om de burde have 

lov. Besøg bliver overvåget, og man skal holde to meters afstand. Det er 

meget svært at håndtere, hvis man f.eks. har demens eller ikke kan høre på 

2 meters afstand. De allersygeste mennesker i vores samfund har ikke fået 

et knus eller kærtegn i over 3 måneder. Og det ser ud til at fortsætte i 

månedsvis fremover. Selvfølgelig er der en relevant bekymring for 

smittefaren, men isolationen gør stor skade, det hører vi også fra både 

Ældresagen, Alzheimerforeningen, pårørende og plejehjemsbeboere. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet  
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